
Koncovky vzoru růže
Pro podstatná jména rodu ženského, která mají zakončení na  
samohlásku -e nebo -ě, je základním vzorem růže. 

Přehled koncovek

Jednotné číslo
1. pád: růž-e
2. pád: růž-e
3. pád: růž-i
4. pád: růž-i
5. pád: růž-e
6. pád: růž-i
7. pád: růž-í 

Množné číslo
1. pád: růž-e
2. pád: růž-í
3. pád: růž-ím
4. pád: růž-e
5. pád: růž-e
6. pád: růž-ích
7. pád: růž-emi 

U vzoru žena se ještě uplatňuje podtyp ulice. Má stejné koncovky jako vzor růže 
s jednou výjimkou:

2. pád č. mn.: ulic-0

Koncovky vzoru píseň
Pro podstatná jména rodu ženského, která jsou zakončena měkkou, případně 
obojetnou souhláskou, je vzorem píseň. V některých odborných knihách se píseň 
nepovažuje za samostatný vzor, ale za podtyp vzoru růže. Pro nás to není důležité, 
na koncovky to vliv nemá.

Přehled koncovek

Jednotné číslo
1. pád: píseň-0
2. pád: písn-ě
3. pád: písn-i
4. pád: píseň-0
5. pád: písn-i
6. pád: písn-i
7. pád: písn-í 

Množné číslo
1. pád: písn-ě
2. pád: písn-í
3. pád: písn-ím
4. pád: písn-ě
5. pád: písn-ě
6. pád: písn-ích
7. pád: písn-ěmi 

POZNEJ: Koncovky podstatných jmen rodu ženského POZNEJ: Koncovky podstatných jmen rodu ženskéhoŽ Ž


